



ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE LA TEIXONERA

Identificació de la sessió

Data: 9 abril de 2025

Tipus de sessió: ordinària

Horari: de 19:00 h a 21:30 h

Lloc: Centre Cívic Teixonera (Carrer d'Arenys, 75)

El contingut sencer es pot consultar en el següent enllaç <https://www.youtube.com/watch?v=X6z8-x36A14>, des d'on també es pot accedir al vídeo de la sessió.

Assistents

Presidència: Lluís Rabell, regidor del Districte Horta-Guinardó

Vicepresidència: Toni Oliva, Asociación Grupo Cultural Taxonera (ACA)

Consellers i conselleres de districte: Rodrigo Reyero García (conseller del barri, GMD PSC), Pablo Ramos (GMD BComú), Carme Cànoves (GMD JxCAT), Laura Pi (GMD ERC), Manuel Conde (GMD PP) i Carla Yerbes (GMD VOX).

Entitats representades: 6

Ciutadania a títol individual: 35 en el moment de màxima afluència

Personal directiu i tècnic municipal i ponents: Anna de Palau Rovira, gerent del Districte Horta-Guinardó

Secretari/ària del Consell de Barri: Montse Rodríguez Leyva, tècnica de barri de la Teixonera

Ordre del dia

1. Informació d'obres i projectes del barri.
2. Fase 2: Ronda de Dalt.
3. La Bòbila.
4. Torn obert de paraules.

Desenvolupament de la sessió

El conseller del barri obre la sessió i informa de l'ordre del dia. Disculpa l'absència del conseller tècnic, Sergi Perea, que no ha pogut assistir. Explica que s'obre un nou procés de presentació de candidatures per la comissió de seguiment.

1. Informació d'obres i projectes del barri

El regidor informa sobre les obres i projectes del barri següents:

- Millora de la seguretat i l'eficiència energètica del Túnel de la Rovira
- Àmbit Matías Guiu
- Propostes de Nomenclàtor
- Reurbanització de la cruïlla Sant Dalmir – Santa Rosalía
- Projecte d'urbanització de la finca situada al C. Sant Dalmir, 42
- Obres d'instal·lació de circuits de salut per a persones grans

- MPM per a la reordenació dels sectors de la Teixonera i l'entorn de la Llosa de la Vall d'Hebron
- Transformació de la Llosa de la Vall d'Hebron
 - a) Nou edifici de l'Agència de Salut Pública de Barcelona (ASPB)
 - b) Nou edifici d'atenció ambulatoria Vall d'Hebron
 - c) Ampliació dels tallers i cotxeres de Sant Genís L3
- Actuacions amb brigada durant l'any 2024
- Altres temes d'interès
 - a) Substitució de bancs a la cruïlla dels c. Fastenrath i c. Besòs
 - b) Instal·lació d'un coixí berlinès al c. Fastenrath, 34-50
 - c) Funcionament de les escales mecàniques del c. Santa Rosalia
- Represa de la plantació d'arbrat i planta arbustiva a la ciutat

Els detalls de la informació exposada es pot consultar en l'apartat 1 de la presentació que s'adjunta com a annex 1.

El desenvolupament íntegre d'aquest punt es pot consultar en el vídeo de la sessió, del minut 3:45 al minut 26:05.

2. Ronda de Dalt: Fase 2

El regidor informa de les obres de cobertura i urbanització de la Fase 2 de la Ronda de Dalt (IES Vall d'Hebron – Av. Vallcarca). Els detalls de la informació exposada es pot consultar en l'apartat 2 de la presentació que s'adjunta com a annex 1.

El desenvolupament íntegre d'aquest punt es pot consultar en el vídeo de la sessió, del minut 26:05 al minut 28:30.

3. La Bòbila

El regidor informa de la situació del projecte del nou equipament de La Bòbila. Els detalls de la informació exposada es pot consultar en l'apartat 3 de la presentació que s'adjunta com a annex 1.

El desenvolupament íntegre d'aquest punt es pot consultar en el vídeo de la sessió, del minut 28:30 al minut 32:30.

4. Torn obert de paraules

La senyora Noto, veïna del barri, demana que es puguin moure els contenidors que estan al costat del pàrquing dels carrers Trueba – Segur, ja que presenta una problemàtica en el moment del gir pel carrer Trueba. I l'escala que hi ha a tocar amb el mercat de la Vall d'Hebron és molt estreta i, com que de vegades no funciona l'ascensor, és un lloc bastant concorregut.

El regidor contesta que prenen nota del tema dels contenidors. I es miraran a veure què poden fer pel tema del vial.

La senyora Araceli dona les gràcies per totes les coses bones que també es fan al barri. Al mateix temps demana la retirada dels pals elèctrics, que fa molt temps que intentant retirar-los.

El regidor diu que continuen amb la lluita de la retirada de pals, el que costa és que la companyia els retiri.

El senyor Cercós, veí del barri, demana que el talús que hi ha al carrer Segur fins a la part de dalt, es podi perquè no veuen a la gent que passa per dalt. Continua la queixa de la Bòbila de com està construïda, pregunta si hi ha algun estudi de viabilitat sobre l'edifici.

El regidor respon que sobre la Bòbila es farà amb les màximes garanties i la màxima solvència tècnica, des del punt de vista arquitectònic hi ha dues coses a saber, es va voler mantenir arquitectònicament i patrimoni intangible i des del punt de vista ambiental sempre és millor l'aprofitament d'un edifici sense haver d'enderrocar-lo.

La senyora Maria José representant de l'Associació de veïns i veïnes de la Teixonera expressa la seva disconformitat amb les obres de la Ronda de Dalt, tots els canvis s'han de fer de manera participativa amb els veïns i veïnes del barri per si ho volen o no. Demana que es mirin el carrer Santa Rosalia pel que fa a la il·luminació perquè els mateixos veïns a la nit no veuen bé.

El conseller del barri respon que s'han decidit aquests canvis de mobilitat per tres criteris, la voluntat de seguir una major fluïdesa del trànsit, la prioritat del vianant amb més espai públic disponible i una aposta clara pel transport públic i la mobilitat sostenible. La proposta recull aquests principis, garantint el manteniment de l'entrada al barri de la calçada muntanya a carrer General Mendoza. L'ocupació de l'espai públic per la terminal de l'autobús és mínima. El carrer Santa Rosalia es va fer d'aquesta manera perquè els serveis tècnics determinen que als mateixos cotxes creen una ombra i posar-ho a les dues bandes faria que encara fos més fosc.

El senyor Lluís, representant de l'Associació de veïns i veïnes de la Teixonera, expressa la seva disconformitat en la cobertura de la Ronda de Dalt i les modificacions que s'estan fent a l'entrada del barri perquè, afirma, no han sigut consensuades amb els veïns i veïnes. Els canvis que es fan no són consensuats amb els veïns. No està d'acord amb les actuacions que s'estan fent al túnel de la Rovira: es podria fer d'una altra manera sense haver de tancar un sentit de circulació. El mirador de Santa Rosalia va ser un pacte amb els veïns perquè on està l'escola bressol era zona verda i el canvi que es va pactar amb els veïns era que la zona 18 que és edificable seria una zona verda i així ha de ser. A l'escola bressol falten línies pintades a terra, han demanat coixins berlinesos per fer el carrer més segur pels infants. La Campa, un espai del barri on es poden fer activitats està completament abandonada.

El regidor explica que els tècnics han considerat que per raons de seguretat no era possible la creació d'un doble sentit en un dels túnels, ja que qualsevol accident podia bloquejar el túnel i deixar-lo sense sortida.

El conseller del barri respon que l'escola bressol es va passar per la taula de mobilitat i s'estan plantejant dues accions: la creació d'un zig-zag per reduir la velocitat, pendent de la validació de TMB i, en segon lloc, pendents de GUB perquè acabi de definir una senyalització vertical. Pel que fa al túnel de la Rovira es van fer dues reunions informatives, ja que són unes obres que afecten a tot el Districte i es van fer a un punt entremig perquè hi poguéssim anar tot el districte.

L'Assemblea de treballadors de l'Institut Vall d'Hebron volen expressar les problemàtiques que tenen a l'institut, tot això ve impulsat pel Pla Director 2030 del consorci d'educació de Barcelona que té com a objectiu agrupar a les famílies de formació professional en macrocentres que concentrin tota l'oferta formativa. Els principals problemes que presenten són una manca d'informació i planificació; desmantellament d'instituts

que ja estan en funcionament per instituts que s'han de fer de nou; falta de garantia de les places d'ESO i Batxillerat a prop del barri i eliminació de la proximitat de la formació professional de l'Institut Vall d'Hebron.

La gerent respon que prenen nota per fer aquesta trobada amb el consorci per a que puguin expressar les inquietuds i problemàtiques que tenen.

El senyor Molina pregunta quan es tindran les dates per respondre a les al·legacions de la plaça de la Vall d'Hebron. Demana que no es pugui treure el carril de la ronda per posar una terminal d'autobusos i que si us plau es faci ja la construcció de La Bòbila.

El regidor respon que les al·legacions es respondran a partir del dia 15, que és quan entra a aprovació provisional la MPGM.

El vicepresident del Consell de Barri, Toni Oliva, explica la situació que hi ha al barri i la contra visió que té l'administració i la visió dels veïns pel que fa al seu barri. Reivindica el canvi de nom del barri, també està en contra que no es puguin tallar carrers per fer activitats a l'aire lliure i en altres barris sí que es fa. Les pilones del barri s'han de retirar i posar un mobiliari que sigui més adequat. Hi ha molt incivisme al barri i no es fa cap resolució.

Es recull la seva intervenció a l'acta.

El senyor Andreu, com a representant de la associació de festes, va demanar el nom de les escales de les canadenques, que ha estat denegat per nomenclàtor. Presentaran una nova proposta a nomenclàtor, en un dels espais nous que es generi al barri en reconeixement de les dones de la República. Pel que fa a la Bòbila, demana rapidesa en fer la reunió perquè els veïns i veïnes volen conèixer el projecte. I finalment, respecte als canvis de mobilitat per la F2 de la cobertura de la Ronda de Dalt, indica que no està d'acord perquè alentirà la mobilitat a la sortida del carrer Arenys.

La resposta a queixes sobre la mobilitat de la ronda de Dalt han quedat recollides en una intervenció anterior.

El senyor Daniel expressa la seva queixa sobre el tema de la mobilitat al barri. Diu que la gent experta no sempre ha de tenir la raó, no es pot tallar el carrer General Mendoza perquè llavors els transportistes no poden arribar.

La resposta a queixes sobre la mobilitat de la ronda de Dalt han quedat recollides en una intervenció anterior.

El senyor Lluís Gràcia, vocal de la coordinadora de la Bòbila, demana que puguin comptar amb les associacions per la reunió de la Bòbila i els agradaria saber qui portarà la gestió. Com a president de l'associació d'Urbans, han creat una plataforma de pràctiques de manera altruista i gratuïta, els hi demana si els hi poden deixar la sala d'actes del Districte per poder fer la presentació oficial de la plataforma.

El regidor contesta que li agafen les dades per poder facilitar-vos la sala d'actes del Districte.

La senyora Cecília expressa la disconformitat amb el projecte de la Bòbila i sobre totes les actuacions que volen dur a terme a dins del barri pels veïns i veïnes.

El regidor explica que pel que fa a la Bòbila és farà una reunió despès de Setmana Santa de l'avantprojecte.

La senyora Pilar demana que vagin a veure el mur que hi ha el carrer General Mendoza amb Santa Rosalia perquè pot arribar a caure perquè hi ha diverses esquerdes.

El regidor respon que li prenen nota per mirar-se el mur.

El desenvolupament íntegre d'aquest punt es pot consultar en el vídeo de la sessió, del minut 32:44 al minut 2:23:15.

El conseller del barri aixeca la sessió.

Annexos

1. Presentació de les obres i projectes del barri



Presentació_CB_Teixo
nera 25.06.24.pdf